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Obiectul înterebării: Interzicerea utilizării neonicotinoidelor

Stimate Domnule Ministru,

La propunerea Comisiei Europene, în urma votului exprimat recent, statele membre UE 

au hotărât interzicerea utilizării pesticidelor din gama neonicotinoidelor, datorită efectului 

extrem nociv pe care acestea îl au asupra albinelor. În același fel ca în anul 2013, când 

a fost restricționată pentru o perioadă de timp utilizarea a trei dintre pesticidele respective, 

România s-a poziționat în favoarea folosirii în continuare a acestora.

Pentru o mai bună informare cu privire la acest subiect, vă rog respectuos să îmi 

răspundeți la următoarele întrebări:

1) Există la nivelul autorităților publice cu responsabilități în domeniu un document 

actualizat cu privire la impactul generat de utilizarea pesticidelor din gama 

neonicotinoidelor asupra populațiilor de albine din țara noastră, document care să 

cuprindă și opinia apicultorilor români?



2) Care sunt principalele argumente care au determinat poziționarea României în 

favoarea folosirii în continuare pesticidelor din gama neonicotinoidelor?

3) Aveți în vedere să instituiți un sistem de acordare de compensații și despăgubiri 

care să acopere prejudicul provocat apicultorilor din România datorită utilizării 

pesticidelor din gama neonicotinoidelor?

Solicit răspuns scris.
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Senator, 

Dinu Nicoleta Ramona


